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Zápis průběhu 4. zasedání Zastupitelstva městského obvodu 
Martinov, konaného dne 15. 4. 2019 
 
________________________________________________________________________________________ 

Přítomni:    13 členů Zastupitelstva městského obvodu Martinov  

 Mgr. Dagmar Lapešová, DiS. - tajemnice ÚMOb Martinov 

Omluven:    Kamil Šeděnka, Čestmír Křížek 

Místo konání:   jednací místnost MOb Martinov, od 18:00 hodin  

Ověřovatelé:    MVDr. Aleš Besuch, Ing. Jiří Ďurák 

 

Zasedání zastupitelstva zahájia a vedla starostka, paní Jolana Kavalková, která pozdravila všechny přítomné, 

oznámila, že všechna zasedání budou nahrávána, nahrávka bude sloužit pouze pro sestavení zápisu, nebudou 

nikde zveřejňována. Dále konstatovala, že z jednání se omluvil pan Kamil Šeděnka a pan Čestmír Křížek, 

je přítomno 13 členů ZMOb a zastupitelstvo je usnášeníschopné. Paní starostka oznámila, že zápis provede paní 

Lapešová, kterou vítá. Zápis 2. mimořádného zasedání zastupitelstva ze dne 25.2.2019 byl ověřovateli, paní 

Ing. Janou Míkovou, Ph.D., a panem Liborem Teličkou podepsán bez výhrad. Ověřovateli 4. zasedání 

zastupitelstva byli ustanoveni pan MVDr. Aleš Besuch a pan Ing. Jiří Ďurák. Ing. Jana Míková, Ph.D. vznesla 

dotaz, zda je v souladu s právními předpisy správné, aby zasedání zastupitelstva byly nahrávány, zda není 

potřeba písemný souhlas členů. Paní starostka uvedla, že není pořizován kamerový záznam, ale záznam pouze 

zvukový, zastupitelstvo je veřejné, a záznam nebude zveřejňován, ale bude sloužit pro sestavení zápisu. 

Ing. Míková, Ph.D. konstatovala, že v minulosti chtěla Ing. Fridrichová nahrávat zasedání a bylo jí sděleno, že si 

to zastupitelé nepřejí, starostka reagovala, že si toto nepamatuje. 

Starostka dále seznámila členy obvodního zastupitelstva s programem dnešního zasedání. Tento program byl 

schválen všemi hlasy pro. 

 

Materiál č. ZMOb_M 1 
Stanovisko k nabytí nemovitosti – chatky umístěné na pozemku parc. č. 3290/48 
předkupní právo  

Dle § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku má vlastník pozemku, na kterém je umístěna stavba, 

předkupní právo k takové stavbě, a to v případě, že se jedná o odlišné vlastnictví. Současný vlastník stavby má 

zájem prodat tuto nemovitost koupěchtivému za prodejní cenu 350.000,-- Kč. S účinností od 15.5.2015 je podle 

OZV č. 14/2013, Statut města Ostravy, úplné znění, zastupitelstvu městského obvodu vyhrazeno rozhodovat 

o využití předkupního práva po předchozím souhlasu rady města) čl. 7, odst. (5), písm. d). 

Rada městského obvodu Martinov projednala věc nabytí nemovitosti dne 10.12.2018 a usnesením č. 54/3 žádala 

Radu města Ostravy o vydání nesouhlasu s úplatným nabytím nemovitosti. 

Předchozí souhlas nebyl vydán usnesením rady města č. 00479/RM1822/8 ze dne 15.1.2019. 

Diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov nevydává souhlas 

s úplatným nabytím nemovitosti – garáže bez č. p. umístěné na pozemku parc. č. 2422/39 kat. území Martinov 

ve Slezsku, obec Ostrava oprávněného z předkupního práva od soukromého vlastníka a souhlasí s prodejem třetí 

osobě. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel se 0 
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Bylo přijato usnesení č. 38/4 

 

Materiál č. ZMOb_M 2 
Souhlas s odnětím svěření stavby mostku umístěné na pozemku parc. č. 2653/4 

Jedná se o stavbu mostku v ul. U Opavice na cyklistické trase v chatovišti. Mostní konstrukce je umístěna 

na pozemku parc. č. 2653/4 vodní plocha v kat. území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví Povodí Odry, státní 

podnik. S vlastníkem pozemku byla uzavřena smlouva o zřízení služebnosti, předmětem smlouvy je zřízení 

služebnosti spočívající v umístění mostní konstrukce na části uvedeného pozemku. Po předchozím projednání 

s MMO, odborem majetkovým je navrhováno vydat souhlas s odnětím svěření předmětného majetku. Podle 

OZV č. 14/2013, Statut města Ostravy, úplné znění, čl. 23, odst. (2), písm. a) č. 1 městské obvody zajišťují 

správu místních komunikací III. a IV. třídy s výjimkou mostních konstrukcí. Po odejmutí svěření bude správu 

zajišťovat společnost Ostravské komunikace, a.s. 

Rada městského obvodu Martinov svým usnesením č. 115/8/8 ze dne 11.3.2019 doporučilo Zastupitelstvu 

městského obvodu Martinov vydat souhlas s odnětím svěření majetku. 

Diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov vydává souhlas 

s odnětím svěření majetku – stavby mostku v ul. U Opavice ve vlastnictví Statutárního města Ostravy svěřeného 

městskému obvodu Martinov, který je umístěn na pozemku parc. č. 2653/4 vodní plocha v kat. území Martinov 

ve Slezsku 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 39/4 

 

Materiál č. ZMOb_M 3 
1. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 31. lednu 2019 

JSDH Martinov žádá o navýšení rozpočtu na r. 2019 o 85 tis. Kč na zakoupení software, ochranných pracovních 

pomůcek, školení a výcviku příslušníků jednotky, vybavení vozidel, lezeckého vybavení a pořízení 3 ks SIM 

karet pro krizový telefon a výjezdové tablety. 

Rozpočtové opatření bylo schváleno RMOb Martinov dne 14.01.2019 usnesením č. 93/4. 

Pan Civín upozornil na to, že měla být předložena žádost SDH, kolik co stojí, která musí být podepsaná starostou 

SDH a teprve poté projednána. Paní starostka sdělila, že žádost předložena byla, rozpočtové opatření 

zpracovávala ještě bývalá tajemnice. Pan Civín konstatoval, že předložená žádost chybí, paní Lapešová žádost 

dodala k nahlédnutí. 

Ing. Hradilová přednesla žádost pana Šeděnky uvést v zápise připomínku: „Upozorňuji na to, že změna rozpočtu 

(RO č. 1) musí být doslova shodná s Důvodovou zprávou – viz. str. č. 1!“ 

MVDr. Besuch měl připomínku, jestli by hasiči neměli prvně požádat okres nebo kraj o vybavení nebo 

dovybavení, když jsou ve vyšší třídě, že by mohli z kraje tyto věci poslat a je škoda to platit z našich prostředků, 

když je možnost uhradit to z kraje. Paní starostka sdělila, že JSDH o dotace žádá, ale nestačí to, a vyzvala pana 

Koláře, jako velitele JSDH o vyjádření. Pan Kolář objasnil, že z kraje obdrží každá jednotka jeden, max. dva 

zásahové obleky, kraj také platí pohonné hmoty do výjezdových aut a jsou nabízena některá školení pouze 

částečně hrazena z prostředků kraje a zbytek je povinna zajisti obec (v našem případě městský obvod), která 

JSDH zřídila. Dále uvedl, že vrchním velitelem JSDH je starosta městského obvodu. 

Ing. Míková, Ph.D. se dotázala na rozdíl mezi SDH a JSDH, který jí byl panem Kolářem vysvětlen. Dále 

upozornila, že žádost není napsána konkrétně i s čáskami (např. není uvedeno, jaký materiál a za kolik se bude 

kupovat), ale pouze obecně. Také konstatovala, že v důvodové zprávě je uveden nákup výjezdových tabletů, 

ale v žádosti tyto tablety nevidí. Pan Kolář sdělil, že se nejedná o výjezdové tablety, ale o datové SIM karty 

do výjezdových tabletů, které byly zakoupeny z dotace poskytnuté JSDH městským obvodem v loňském roce. 
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Ing. Míková, Ph.D. dále konstatovala, že žádost je „Sboru dobrovolných hasičů“, pan Kolář upozornil, 

že na žádosti je uvedeno „Žádost Jednotky Sboru dobrovolných hasičů“. 

Další diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov bere na vědomí 

1. rozpočtové opatření městského obvodu Martinov k 31. lednu 2019 ve výši 0,00 % schváleného rozpočtu 

městského obvodu Martinov na rok 2019. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 12, proti 0, zdržel se 1 (Ing. Hradilová) 

Bylo přijato usnesení č. 40/4 

 

Materiál č. ZMOb_M 4 
2. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 11. únoru 2019 

Rozpočtové opatření se navrhuje z důvodu navýšení ceny ze strany dodavatele, kdy dochází k navýšení výdajů 

na § Pohřebnictví o 26 tis. Kč, se současným snížením u § Činnost místní správy – Nespecifikované rezervy 

o 26 tis. Kč na straně výdajů. 

Rozpočtové opatření bylo schváleno RMOb Martinov dne 11.02.2019 usnesením č. 111/6. 

Diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov bere na vědomí 

2. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 11. únoru 2019 ve výši 0,00 % schváleného upraveného 

rozpočtu Městského obvodu Martinov na rok 2019 v souladu s usnesením Zastupitelstva městského obvodu 

Martinov č. 25/2 ze dne 14. prosince 2018 – výdaje. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 41/4 

 

Materiál č. ZMOb_M 5 
3. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 25. březnu 2019 

Rozpočtové opatření se navrhuje z důvodu zapojení do rozpočtu r. 2019, dle usnesení rady ze dne 

26. listopadu 2018 č. 35/2, kdy bylo schváleno 180 tis. Kč a do rozpočtu bylo zapojeno pouze 150 tis. Kč. 

Dochází k navýšení výdajů na § Občanské sdružení o 30 tis. Kč, se současným snížením u § Nebytové 

hospodářství o 30 tis. Kč na straně výdajů. Rovněž se navrhuje přesun rozpočtových prostředků z důvodu 

vypracování studie úpravy podkrovních prostorů pro vestavbu bytových jednotek, navýšení výdajů na § Činnost 

místní správy o 240 tis. Kč se současným snížením u § Ostatní komunikace o 240 tis. Kč na straně výdajů. 

Rozpočtové opatření bylo schváleno RMOb Martinov dne 25.03.2019 usnesením č. 127/9. 

Pan Civín se dotázal, co bude následovat po zpracování studie, zda již se ví, jaká případná dotace by 

se na realizaci použila. Paní starostka sdělila, že po vypracování studie se schválí investiční záměr a poté se bude 

případná dotace a program, že kterého by bylo možno investici financovat, hledat. Dále uvedla, že studie bude 

vypracována do konce května a dne 10. června 2019 na zasedání se bude studie probírat. Pan Civín se ptal, zda 

se hledala nějaká dotace, ze které by bylo možno financovat byty, paní starostka sdělila, že ano. Poté se pan 

Civín zeptal, jakých bytů se dotace týká, paní starostka konstatovala, že prozatím sociálních. Proběhla diskuse 

o prováděné studii, paní starostka konstatovala, že je možno, že investice se vůbec nebude realizovat, pokud 

ze studie vyplyne, že záměr výstavby bytových jednotek je nerealizovatelný. Místostarosta sdělil, že všude, kde 

se zjišťovaly možnosti poskytnutí dotace bylo sděleno, že napřed je nutno provést studii, aby bylo možno dále 

pokračovat, a poté se budou hledat dotace. Dále proběhla diskuse o možnostech dotací, které jsou již vypsané 

a jsou vypisované vždy na pět let. 
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Ing. Míková, Ph.D. se dotázala, zda se jedná o studii projektovou nebo studii proveditelnosti. Paní starostka 

sdělila, že se jedná o studii proveditelnosti, která určí, zda je vůbec možné záměr uskutečnit. Dále 

se Ing. Míková, Ph.D. dotázala, zda bylo vypsáno výběrové řízení a kdo je shotovitelem studie. Paní starostka 

sdělila, že se jedná o Ing. Londýna z Velké Polomi, kterému byla vystavena objednávka, která je zveřejněna 

v Registru smluv. 

MVDr. Besuch se dotázal, zda bude studie projednávat a odkud se vzaly peníze na financování této studie. Paní 

starostka konstatovala, že prozatím je v rozpočtu financování pouze studie. 

Ing. Hradilová se zeptala, kde v rozpočtovém opatření najde financování studie, paní starostka vyzvala paní 

tajemnici, která podrobněji vysvětlila rozpočtové opatření týkající se přesunu peněz na její financování a princip 

rozpočtových opatřeních. 

Pan Civín se zeptal na další postup, zda po studii bude následovat zpracování projektové dokumentace a teprve 

poté zjišťování možností dotací. Pan místostarosta sdělil, že tento postup je nejlepší. 

Další diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov bere na vědomí 

3. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 25. březnu 2019 ve výši 0,00 % schváleného upraveného 

rozpočtu Městského obvodu Martinov na rok 2019 v souladu s usnesením Zastupitelstva městského obvodu 

Martinov č. 32/1M ze dne 27. prosince 2018 – výdaje 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 11, proti 0, zdržel se 2 (MVDr. Besuch, Ing. Hradilová) 

Bylo přijato usnesení č. 42/4 

 

Materiál č. ZMOb_M 6 
Dohoda o provedení práce – zastupitelé MOb Martinov 

S účinností od 1. ledna 2018 vešlo v platnost ustanovení § 84 odst. 2 písm. p), kterým je zastupitelstvu obce 

vyhrazeno vyslovovat souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva. Z tohoto 

důvodu je předložena dohoda o provedení práce s panem Kamilem Šeděnkou na vedení obecní kroniky 

městského obvodu Martinov, která byla uzavřena dne 17. prosince 2018, ale bez předchozího souhlasu 

zastupitelstva. 

Diskuse neproběhla 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov souhlasí 

s uzavřením dohody o provedení práce s panem Kamilem Šeděnkou, bytem Na Svobodě 3169/8, Ostrava – 

Martinov, zastupitelem MOb Martinov, vedení obecní kroniky městského obvodu Martinov 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 43/4 

 
Obecné a organizační: 

1) Paní starostka oznámila členům zastupitelstva, že proběhl externí audit, kdy se některé nesrovnalosti 

podařilo vysvětlit na místě, ale konkrétní závěr ještě nemáme. 

2) Dále starostka informovala o pořízení dopravního zrcadla pro výjezd z náměstí pl. Musálka na ulici 

Martinovskou – MVDr. Besuch poděkoval. V souvislosti s náměstím informovala také o osázení kruhu 

a okolí kašny zelení a květinami. 
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3) Dalším bodem informovala starostka o poslední možnosti zažádat o dotaci na ozdravný pobyt dětí, 

MUDr. Máca, Ph.D. se zeptal, na věk dětí, kterých se to týká – toto mu bylo sděleno, a dále se informoval 

jakým způsobem budou muset rodiče řešit doprovod dětí na ozdravný pobyt, zda dovolenou nebo OČR 

– bylo mu sděleno, že tuto informaci zatím nemáme, ale zjistíme a budeme informovat. 

4) Dle starostka informovala o záměru zpřístupnit od června zahradu MŠ v odpoledních hodinách 

veřejnosti, MUDr. Máca, Ph.D. se dotázal, zda to bude na dobu určitou, Ing. Míková, Ph.D. se zeptala, 

zda je zpřístupnění zahrady možné a kdo bude hlídat, aby zařízení nebylo poškozeno, a co se bude dít, 

když bude rozbité. Paní starostka sdělila, že dohlížet na děti budou mít povinnost rodiče, bude schválen 

provozní řád a v případě, že zařízení bude poškozováno, tak se zahrada zase pro veřejnost uzavře. 

5) Paní starostka také pozvala všechny přítomné na pietní akt kladení věnců u příležitosti 74. výročí 

osvobození, které se uskuteční v pátek 26.dubna 2019 od 16:30 hod. 

6) Dále paní starostka informovala o dohodě s komisí pro občanské záležitosti, že jubilanti se budou brát 

až od věku 65 let. Pan Civín sdělil, že o tomto by mělo rozhodovat zastupitelstvo. Na výzvu paní 

starostky přednesl návrh: 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov schvaluje 

věkovou hranici jubilantů ve věku od 65 let 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 13, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 44/4. 

7) MUDr. Máca, Ph.D. se dotázal na aktualizaci cenové mapy, bylo mu sděleno, že se na tom pracuje. 

8) Ing. Hradilová opětovně poukázala na nefunkčnost rozhlasu na ulici Na Svobodě, dále sdělila, že před 

rekonstrukcí povrhu, která následovala po rekonstukci plynofikace a kanalizace, již nebyla zpět vrácena 

dopravní značka Průjezd zakázán, také Ing. Míková, Ph.D. sdělila, že značka tam předtím byla a také 

upozornila na to, že na začátku ulice směrem od Průběžné není ulice Na Svobodě označena. Pan Civín 

reagoval, že po novelizaci vyhlášky o provozu na pozemních komunikacích byla tato dopravní značka 

vypuštěna a již neexistuje, ale sdělil, že po dohodě s dopravním inženýrem, je možno tuto značku znovu 

umístit a bylo by dobré ještě doplnit značku parkování vozidel do 2 tun, MVDr. Besuch se připojil, 

že není řešení dát značku do 3,5 tun. 

9) Pan Telička se zeptal na zabezpečení parkování vozidel na ulici U Dílen, kdy si obyvatelé stěžují, že 

nemají kde parkovat, neboť zde parkují vozidla zaměstnanců DPMO, bylo mu sděleno, že parkování 

bude řešeno. Dále přednesl návrh na výměnu retardérů na ulici Na Svobodě za vyšší, které by mohly 

zajistit pomalejší jízdu projíždějících automobilů, případně zajistit měření. Pan Civín se připojil 

s poznámkou, že v obytné zoně se nesmí měřit, Bc. Stebelak sdělil, že v obytné zoně nesmí měřit pouze 

Městská policie, ale Policie ČR ano, a on toto zajistí. 

10) MVDr. Besuch tlumočil sdělení pana Tománka k výzvě na označení domu číslem popisným. 

 

Na závěr starostka, paní Jolana Kavalková, poděkovala členům zastupitelstva za účast. 

 

V Martinově dne 26.04.2019 

 
 
 

Jolana Kavalková v.r. 
starostka 

Ing. Jiří Ďurák v.r. 

místostarosta 
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Zapsala: Mgr. Dagmar Lapešová, DiS. v.r.  Správnost ověřili:  MVDr. Aleš Besuch v.r.

        Ing. Jiří Ďurák v.r. 

 

 
 
 
 
 
 
 
Přílohy: 
 
- Usnesení 

- Program  

- Prezenční listina  

- Materiál dle zápisu 

 


